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„Chceme rozširovať koľajovú dopravu v Bratislave“
Říká v rozhovoru pro Silnice železnice JUDr. Ivo Nesrovnal, LL. M., primátor slovenské metropole. „V Bratislave je viac ako 80 km 

železničných tratí, tie musíme využiť,“ zdůrazňuje Nesrovnal. Jednou z klíčových staveb je i nový Starý most, jehož rekonstrukce 
umožní po více jak padesáti letech vedení tramvaje do městské části Petržalka.

Ve funkci jste od roku 2014, změnila se nějak dopravní strategie 
města pod vaším vedením?

Mojim cieľom je zapojenie železničnej dopravy do prepravy ľudí 
a v tomto smere podnikáme viaceré kroky. Dokončili sme stavebné 
práce na projekte Nosného systému MHD do Petržalky, ktorá je naj-
väčšou časťou Bratislavy a tým sme ju opätovne prepojili so Starým 
Mestom električkou. Zároveň pripravujeme pokračovanie električky 
aj ďalej – hlbšie do mestskej časti. Dokončili sme tiež strategický do-
pravný dokument, Územný generel dopravy, ktorý taktiež hovorí 
o tom, že koľajovú dopravu treba rozširovať. Mali sme stretnutie aj 
s ministrom dopravy a budeme v tomto smere robiť viaceré kroky. 
Najbližšie napríklad budovať terminály integrovanej osobnej prepra-
vy vo viacerých častiach Bratislavy. V Bratislave je viac ako 80 km že-
lezničných tratí, tie musíme využiť.

Bratislava je důležitým dopravním uzlem, jaké investice vás v té‑
to oblasti letos čekají?

Začali sme s  masívnou opravou ciest. Tento rok sme na opravy 
ciest vyčlenili viac ako 11,5 mil. EUR, čo je porovnateľné s výdavka-
mi v rokoch 2010 – 2014 spolu. Zároveň investujeme financie do mo-
dernizácie električkových radiál a pripravujeme projekt pokračovania 
električkovej trate hlbšie do Petržalky.

Jaký je střednědobý plán investic – a možná otázku rozdělme na 
objem financí a plánované významné stavby?

Pokračovanie električkovej trate do Petržalky chceme financovať 
z  EÚ zdrojov, predpokladaná cena je 70 mil. EUR. Ďalšie desiatky 
miliónov pôjdu do modernizácie električkových radiál – v  pláne 
máme postupne modernizáciu 3 z  nich – Vajnorskej, Ružinovskej 
a Karloveskej radiály. 

Minulý rok sme zmodernizovali Karloveskú radiálu a električkovú 
trať na Hlavnú stanicu, dokončili sme modernizáciu električkovej 
trate na Štúrovej ulici a Starom moste.

Jak jste spokojení s nabídkami na obchvat Bratislavy a v čem vidí‑
te výhody a rizika zvoleného modelu financování?

Plánovaný obchvat rieši najmä tranzitnú dopravu. Vítame všetko, čo 
v Bratislave dopravu zlepší, vnútromestskú dopravu vieme však riešiť 
systémovo najmä zapojením železničnej dopravy do prepravy ľudí.

Nový „Starý most“ a s ním i část tramvajové trati do Petržalky už 
je hotový, jak jste s průběhem a výsledkem výstavby spokojeni 
a v čem Bratislavě pomůže?

Bol to náročný projekt, totálne zbabraný. Napli sme však všetky si-
ly a práce sa pohli dopredu. Výsledok? Projekt sme dokončili včas, 
ušetrili sme peniaze Bratislavčanov a  prepojili dve mestské časti 
električkou. Momentálne projekt kolaudujeme. Je to veľmi náročný 
proces, ale verím, že už v najbližšom čase by sme Starý most mohli 
otvoriť minimálne pre cyklistov a peších.

Je v plánu i následné propojení S‑Bahnu s Vídní?
Tak ďaleko zatiaľ nie sme.

A jak se díváte na současnou úroveň dopravního spojení s Vídní?
Poviem to takto – vždy je čo zlepšovať.

Jak je na tom Bratislava s vozovým parkem MHD?
S pomocou EÚ fondov sme nakúpili 60 nových električiek a viac 

ako 100 autobusov a trolejbusov. Musíme modernizovať MHD a mo-
tivovať ľudí využívať hromadnú dopravu. Toto je jeden zo spôsobov 
ako na to.

Jak se díváte na rozvoj dopravy na Dunaji?
Dunaj je obrovskou výhodou, ktorú Bratislava má. Rieka prináša do 

mesta život, musíme ju viac využívať a zapojiť ju do života mesta. Je 
to dôležitý mestotvorný prvok.

(red)

vým železobetonovým pilířem 34 s kamennou obezdívkou a obkla-
dem. Bylo nutné zesílení založení, základu a dříku podpěry 5. Veške-
ré práce na obnově kamenného obkladu spodní stavby probíhaly pod 
dohledem památkového úřadu.

Založení podpěr 34 a 5 ve vodním toku bylo navrženo z bloků trys-
kové injektáže, které se realizovalo z umělých ostrovů s využitím hlu-
chého vrtání. Před zahájením tryskové injektáže byl proveden doda-
tečný IGP, na základě kterého se ještě optimalizovaly rozměry bloků 
TI. Práce na pilířích probíhaly pod ochranou dvojité štětovnicové jím-
ky spřažené ocelovými táhly. 

Výstavba beraněných dvojitých jímek pro založení pilířů P5 a P34 
byla zahájena v  listopadu 2014 zaberaněním pomocných štětovnic 
pro ukotvení lodí a zároveň pro budoucí vytyčení vlastní dvojité jím-
ky. Práce na vlastním beranění byly zahájeny beraněním podélné 
stěny vnitřní jímky směrem proti proudu toku Dunaje. V prostoru jím-
ky pilíře P5 se štětovnice dl. 12 m beranily do štěrkového podloží, 
v několika případech musely být beranící práce přerušeny z důvodu 
výskytu velkých kamenů. Tyto kameny musely být za pomoci bagru 
z  trasy štětovnic odstraněny. Po zaberanění podélné stěny vnitřní 
jímky se stejným způsobem beranila rovnoběžná stěna venkovní 
jímky vč. ½ kolmých čel vnitřní i venkovní jímky Stejným způsobem 
bylo provedeno beranění štětovnic i z druhé strany pilíře a následně 
uzavření jímky. 

Začátkem března 2015 došlo ke zvýšení hladiny Dunaje a při této 
události došlo k poškození rozestavěné a ještě nezajištěné jímky pi-
líře. Poškozené štětovnice jímky musely být odstraněny a nahrazeny 
novými. Tyto práce na opravě jímky si vyžádaly cca 15 dnů zdržení. 
Jako největší problém při provádění se ukázalo zaberanění šikmých 
čelních stěn jímky proti rychle tekoucí vodě Dunaje. Pro tyto stěny 
musely být zaberaněny pomocné konstrukce ze štětovnic, do kterých 
se zapíraly jednotlivé části šikmých stěn, aby bylo možno tyto vůbec 
proti proudu Dunaje zaberanit.

Po zaberanění rovnoběžných podélných stěn jímky byly současně 
zahájeny práce na spřahování stěn dvojité jímky a zajištění její stabi-
lity proti působení tlaku od budoucího zásypu jímky. Po dokončení 
jímky byla celá jímka zasypána, tím vznikl malý ostrov, ze kterého 
byly provedeny práce související se zpevněním zeminy tryskovou in-
jektáží pod základem původního pilíře P5 a prostoru pro rozšíření to-
hoto základu. Po provedení těchto prací byla zahájena vlastní těžba 
stavební jámy. Současně s  těžbou jámy byly po částech prováděny 
práce na rozpěrné konstrukci jímky, která byla v  jímce P5 tvořena 
jednou úrovní rozpěr.

Na jímce pro nový pilíř P34 probíhaly práce na beranění stejným 
způsoben jako na jímce P5 s tím rozdílem, že se zde beranily štětov-
nice v délce 16 m, jejichž spodní část se beranila do nepropustného 
podloží – šedý jíl. Do těchto jílů již nebylo možno štětovnice zaberanit 


